
Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmødet tirsdag d. 14.01.25. kl. 18.30-21.00 

Deltagere: Catrine S. Jespersen, Iben Bødker, Thea Mukai, Søren Lund-Olsen, Jacob Froulund Nørmølle, Pil 
Birkefeldt Møller Pedersen, Helle Servé, Aya Wael Matar (8c), Irene Bak 

                       Ajmal Dawar (8a), Søren Marcussen, Klavs Heltoft, Lone Grosen.  

Fraværende: Berit Toft Hasselstrøm, Ajmal Dawar 

 Dagsorden 
Hvad handler punktet om, og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Ansvar 
 

1. Velkommen og sang. 
 

18.30 Sang: ”Livstræet” Thea/ Irene 

2. Godkendelse af referat fra d. 10.12.24. (B) 
 

18.35 Godkendt.  Thea 

3. Godkendelse af dagsorden. (B) 
Her nævnes også punkter til evt. 
 

-  Godkendt. Thea 

4. Opsamling fra forrige møde (O) 
- Førstehjælp 
- Bestyrelsens deltagelse i 

elevrådsmøder 
- Hasle Skoles deltagelse i forsøg 

med skolemad 
 

18.40 Førstehjælp: 
Faget er et af de timeløse fag. Ved skoleårets 
begyndelse fordeles temaer fra de timeløse fag 
mellem klassens lærere. 
I Fællesmål for faget skal kompetencemålene for 
3. 6. og 9. årgang opfyldes.  
Det nævnes, at der kan søges legat ved GF Fonden 
til førstehjælp. 
 
Elevrådsmøder: 
Lone har deltaget i elevrådsmøde for både de 
yngste og ældste elever i denne uge, og vil 
fremover deltage ca. hver 3. gang. En 
forældrerepræsentant fra skolebestyrelsen kan 
evt. også deltage. 
 
Hasle Skoles deltagelse i forsøg med skolemad: 
Thea og Jacob har kontaktet forvaltningen herom. 
 

Thea 

5. Nyt fra ledelsen (O) 
 

18.50 -Fælles Fodslaw er overskriften på indsats om 
skolens ordensregler. Den er nu bredt ud til hele 
personalet og efterfølgende til yngre årgange ved 
morgensamlinger. Der skal laves en opsamling til 
personalet. Ordensregler tages op på næste SB -
møde. 
 
- Planlægning for kommende skoleår er netop 
påbegyndt. 
 
-Ledelsen arbejder på nogle justeringer i AKT-
indsatsen, sådan at skolen anvender ressourcerne 
mere optimalt. 
 
- Ledelsen er endnu ikke bekendt med, hvor 
mange børnehaveklasser, der skal begynde til 
kommende skoleår. Den viden har vi først i 
begyndelsen af foråret. 
 

Ledelsen 

6. Nyt fra SFO (O) 
 

19.00 - Der har været afholdt Lucia i december. Et fint 
arrangement, dog med lidt mindre deltagelse fra 
forældre end der plejer. 
 
- I juleferien har der været få børn, men da der skal 
være personale på arbejde, ”trækker” en 

Søren M. 



åbningsdag altid fem personaler på en åbningsdag 
– også selvom der er få børn. 
 

7. Nyt fra medarbejdere (O) 
 

19.10 -Der har været afholdt møder for lærere og 
pædagoger om den nye arbejdstidsregistrering og 
en App-løsning i forhold til et nyt lønsystem, hvor 
personalet selv skal indtaste fravær, udlæg, og 
kørsel. Det opleves som en stor opgave. 
 
-I sidste uge var der træningsprøver 
(terminsprøver) for 9. årgang. Det forløb godt og 
netforbindelsen holdt. 
 

Irene og 
Helle 

8. Nyt fra elevrådet (O) 19.20 -Elevrådet har et stort ønske om kulturdag. Det er 
afklaret, og der bliver ikke et stort fælles 
arrangement. Hver klasse må afholde en kulturdag 
efter aftale med deres lærer. 
 
-Elevrådet har ideer til at forbedre Åben Skole: Der 
skal være bannere, der skaber blikfang i området. 
Der er et forslag fra elevrådet om, at eleverne viser 
forskellige produkter frem (f.eks. podcast mm) 
frem til forældrene i stedet for, at forældre kan se 
”en normal hverdag”. 
På Åben skole ønsker elevrådet to længere 
moduler frem for tre kortere. 
Et ønske om en Stillezone på Åben Skole f.eks. i 
Salen. 
Der bliver spurgt til om Åben Skole skal ligge i 
september. Svaret er, at det er det bedste 
tidspunkt ift. skolens øvrige arrangementer i løbet 
af året. 
 
Desuden sættes der fokus på skolepatruljen. Er 
det muligt at lave bedre forhold for dem? En idé 
kunne være, alt efter årstiden, at få en kop varm 
kakao eller noget koldt at drikke efter tjansen. 
Måske samle skolepatruljen og spørge hvad de 
kunne tænke sig? 
 
-Der efterspørges igen spejle i 
omklædningsrummene og papir på 100 gangen 
mangles ofte. 
 

Elevrådsrep 
 

9. Nyt fra forældre (O) 19.30 -Der opleves forskellige foki ved skole-hjem-
samtalerne på tværs af årgange og klasser. Det er 
både ift. hvor lang tid, der er afsat, og hvor mange 
fag der repræsenteres. Men også om børnene er 
med eller ej. Dette ønskes drøftet på et fremtidigt 
møde. 
 
-Der spørges ind til om der kan udarbejdes en 
skærmpolitik for skolen. Vi har en aktiv 
mobilpolitik, men kunne vi drøfte brugen af skærm 
i undervisningen. Desuden også hvordan 
skærmbrug tænkes sammen med skole og fritid. 
Kan vi lave et samarbejde med Klub2teket? 
Der er desuden også spørgsmål til, hvordan skolen 
forholder sig til brugen af AI. Dette ønskes 
ligeledes drøftet på et fremtidigt møde. 
 

Thea 
 



10. Skolefesten (O) 
Der er udarbejdet ny drejebog for 
afholdelse af skolefesten. 
 

19.35 Der er udarbejdet en ny plan for afvikling af 
skolefesten, hvor der er forslag om fællesspisning 
i klasserne. 
For 0.-3. årgang gælder, at de ser musical i 
skoletiden. Der vil senere være fællesspisning i 
klasserne og derefter skolefest. 
For 4.-6. årgang vil der være musical sidst på 
eftermiddagen med mulighed for 
forældredeltagelse, derefter fællesspisning i 
klasserne og skolefest. 
 
Information om skolefesten sendes ud snarest 
efter arbejdsgruppen har mødtes ultimo denne 
uge. 
 

Ledelsen 

11. Godkendelse af forretningsorden (B) 
Udkast til godkendelse er vedlagt 
Desuden ser vi på årshjulet, der også er 
vedlagt. 
 

19.45 Opdateret forslag til forretningsorden fremlægges.  
-Nyt: §1 stk. 2 angående valgperioden for 
repræsentanter og suppleanter.  
-Forslag om at ændre første sætning, der afkortes 
og stoppes efter ”bestyrelsens virksomhed”. 
-Forretningsorden er vedtaget og lagt på 
skolens hjemmeside. 
 
Forslag til et fast årshjul fremlægges. 
-Kunne skoleugerne indskrives under samarbejdet 
med dagtilbuddet? 
- Opmærksomhed på om punkterne er for 
overordnede, og om vi reelt når omkring punkterne 
på de afsatte tidspunkter.   
-Det ønskes, at skolens faste begivenheder over 
året sættes ind. 
-Kan der gøres plads til at budget/ regnskab kunne 
ligge i februar eller marts. Fleksibilitet er generelt 
muligt og årshjulet skal ses som et dynamisk 
dokument. 
 
I tillægget til forretningsorden er der også en 
oversigt over arbejdsgrupperne i skolebestyrelsen. 
Nogle af grupperne mangler repræsentation. 
Catrine bliver forældrerepræsentationen til 
elevrådsmøder et par gange om året. Iben 
supplerer. 
Jacob og Thea bliver en del af en budgetgruppe. 
Gruppe til at arbejde med næste 
skolebestyrelsesvalg nedsættes på et senere 
tidspunkt. 
 

Jacob 

12. Princip for klassesammenlægning (D) 
Arbejdsgruppen fremlægger deres 
foreløbige arbejde, og vi drøfter dette. 
Princip vil være klar til godkendelse i det 
tidlige forår. 
 

20.05 Arbejdsgruppen har udarbejdet et udkast årshjul 
for klassesammenlægningsprocessen. 
 
For nuværende er processen omkring 
klassesammenlægning således: 
Ud fra antal elever på årgangen, og hvad ledelsen 
ved om udviklingen frem til næste skoleår på de 
enkelte årgange, vurderes det om der skal laves 
klassesammenlægning eller ej. Dette har stor 
økonomisk og dermed også personalemæssig 
betydning. 
Skal der laves klassesammenlægning har 
proceduren indtil nu været: 
Først vurderes én klasse på årgangen skal fordeles 
på de øvrige klasser, eller alle klasser på årgangen 

Pil, Berit, 
Søren O. 



skal fordeles i helt nye klasser. Valget af model er 
ikke udelukkende objektiv, men også en 
ledelsesmæssig vurdering. 
Efter arbejde med årganges personale om 
fordeling af børn informeres forældre og børn 
samtidig og forældrene indkaldes til et 
informationsmøde. 
 
Drøftelse: 
Det er vigtigt at understrege, at bestyrelsens 
opgave er på det principielle niveau, og ikke på det 
processuelle. 
Det er afgørende med en skarp 
kommunikationsplan for processen. 
Forældres inddragelse i processen, kan give 
udfordringer i forhold til samtidigheden i viden for 
børnene. Fordele og ulemper ved Inddragelse af 
forældre blev drøftet og vil blive indarbejdet i det 
videre arbejde. 
Det skønnes vigtigt med en uddybet begrundelse 
til forældrene for valg af model og fremtidig 
klassesammensætning. 
I udformningen af princip for klassedannelse kan 
der indarbejdes gode råd til, hvordan klassen og 
forældrene kan arbejde med den nye klasses 
trivsel både før, under og efter sammenlægningen. 
 
 
Princippet drøftes igen på næste 
skolebestyrelsesmøde, og det forventes, at 
principperne er klar pr. 1/3 2025. 
 

13. Indkomne beskeder i skolebestyrelsens 
postkasse (O) 
 

20.20 Ingen beskeder modtaget. Catrine 

14. Referat og kommunikation til forældre (O) 
 

- Catrine sender til Klavs Catrine 

15. Evt. (O) 
 

20.25 - Planlægning af Forårskoncertboden sættes på 
næste mødes dagsorden. 
- Den gode historie: Hasle Skoles egenskoleandel 
(dvs. hvor mange af de elever, der bor i Hasle 
Skoles distrikt, der går på skolen) er steget og 
ligger i top blandt skolerne i Aarhus. 
- Voksne der vikarierer for skolepatruljen, skal 
også have vest på. 

Thea 

 

Næste møde er tirsdag d. 18. februar 2025 kl. 18.30-21.00 


